

# တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ(၁၉)ကြိမ်မြောက်ပြည်လုံးဆိုင်ရာညီလာခံကို အာရုံစိုက်

## ခရီးလမ်းအသစ်စတင်လျှောက်လှမ်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအသစ်ကိုစတင်တည်ထောင် ခေတ်သစ်ပြင်ပုံချက်အသစ်ကိုရေးဆွဲ၊ ခရီးသစ်ပြင်ဖွဲ့စည်းပုံအသစ်ကိုဖွင့်လှစ်

“နှစ်(၁၀၀)နှစ်ခွဲ” ကြိုးပမ်းမှုပန်းတိုင်သို့လျှောက်လှမ်းကာ ဆိုဆည်းသည့် အချိန်အခါ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ(၁၉) ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာညီလာခံသည် ချမ်းသာကြွယ်ဝသော လူမှုရေးလောကကို ဘက်စုံတည်ဆောက်ရေးအောင်မြင်ရန်အတွက်စီမံချက်များလုပ်ဆောင်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်မှ ယခုရာစု

အလယ်ပိုင်းအထိ အဆင့်နှစ်ဆင့်ခွဲပြီး ဆိုရှယ်လစ်စနစ် ခေတ်ပေါ်ပုံစံနိုင်ငံကို ဘက်စုံဆောက်လုပ်မည့် ကြိုးပမ်းမှုပန်းတိုင်အသစ်ကို သေချာရေးရာစေနိုင်ခဲ့သည်။ အချိန်ဗိုင်းအသီးသီးတွင် ကြိုးစားရုန်းကန်ရမည့်တည်နေရာကို မှတ်သားရေးဆွဲပြီး ရှေ့ဆက်လျှောက်လှမ်းမည့် အရှိန်ကို သတ်မှတ်ထားနိုင်ခဲ့ပါသည်။



### ပြည်သူ့အတွက်သာယာမှုကိုရှာဖွေ၊ ပြည်သူများပိုမိုကောင်းမွန်သောလူနေမှုကို ပိုင်ဆိုင်ရန်ကြိုးစား

၂၀၁၇ ခုနှစ်နိုဝင်ဘာလ(၁)ရက်နေ့ တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်ကောင်စီဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပိုင်းကူညီရေးရုံးမှ ထုတ်ပြန်သောသတင်းအရသိရသည်မှာ- ယခင်နှစ်တွင်တင်ပြသော ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့နည်းရေးကိုလျှောက်ထားသော ဆင်းရဲခရိုင်(၂၈)ခုမှာ နှုတ်ထွက်လာရန်စံနှုန်းအဆင့်ရောက်ရှိကြောင်း တတိယအဖွဲ့အစည်းမှ သုံးသပ်စစ်ဆေးချက်မှသိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ချမ်းသာကြွယ်ဝသောလူမှုရေးလောကကို ဘက်စုံအရည်အသွေးမြှင့်တင်တည်ဆောက်ရေးခရီးစဉ်အသစ်တွင်တင်ပြနိုင်မိသောခြေလှမ်းထပ်မံလျှောက်လှမ်းနေပါသည်။ “ချမ်းသာကြွယ်ဝသော လူမှုရေးလောကကို ဘက်စုံတည်ဆောက်ရေးတွင် မည်သူမျှမနည်းစေရ။ အတူချမ်းသာသောလမ်းပေါ်တွင် မည်သူမျှမကျန်ရစ်

စေရ။”ဟု (၁၉)ကြိမ်မြောက် ဗဟိုနိုင်ငံရေးညွှန်ကြားရေးရုံး အမြဲတမ်းပါတီကော်မတီနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပသတင်းထောက်များတွေ့ဆုံရာတွင် ရှိကျင့်ဖျင်ကလေးနက်စွာဂတိပြုခဲ့သည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ရားမှု၏ လုပ်ဆောင်ချက်လမ်းညွှန်ဖြစ်ပါသည်။ (၁၉)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာညီလာခံအစီရင်ခံစာတွင် တရုတ်ထူးခြား

ချက်လက္ခဏာရှိ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်သည် ခေတ်သစ်သို့ဝင်ရောက်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ လူမှုရေး၏ အဓိကပဋိပက္ခသည် ပြည်သူများ၏ တစ်နေ့တစ်ခြားတိုးပွားလာသည့် ကောင်းမွန်သောလူနေမှုလိုလားချက်နှင့် မမျှတမပြည့်ဝသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကြား၏ ပဋိပက္ခဖြစ်လာခဲ့သည်။ ပိုမိုကောင်းမွန်သောပညာရေး၊ ပိုမိုတည်ငြိမ်သောအလုပ်၊ ပိုမိုကျေနပ်သော

ဝင်ငွေ၊ ပိုမိုခိုင်မာသော လူမှုရေးအာမခံချက်၊ ပိုမိုမြင့်မားသောဆေးဝါးကုသကုန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု၊ ပိုမိုအဆင်ပြေသက်သာသောနေထိုင်မှုအခြေအနေ၊ ပိုမိုလှပသောပတ်ဝန်းကျင်၊ ပိုမိုပြည့်ဝသောစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဘဝ... ပြည်သူ့ကောင်းမွန်သော လူနေမှုကိုလိုလားခြင်းသည် ကြိုးပမ်းနေသောပန်းတိုင်ပင်ဖြစ်နေပါစေ့သည်။

### လူသားအတွက်တိုးတက်မှုလမ်းကြောင်းကိုရှာဖွေ-ပိုမိုကောင်းမွန်သော ကမ္ဘာ့အနာဂတ်အတွက် ကြိုးပမ်း

ဒေသစံတော်ချိန်အောက်တိုဘာလ(၃၀)ရက်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မြေထူးစက်မှ နောက်ဆုံးကျောက်တုံးကိုဖြိုခွဲပြီးသည်နှင့် အတူ (၇. ၃)တီလိုမီတာရှည်လျားသော

အယ်ဂျီနီးယား ကန်စတေးလို့ဏ်ဂူမှာ တစ်လိုင်းလုံး ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ခဲ့ပါတော့သည်။ လှိုဏ်ဂူအဆုံးမှအလင်းရောင်တန်းသည် “အနာဂတ်အလင်းရောင်

တန်း”ကဲ့သို့ လုပ်ငန်းခွင်အလုပ်သမားများ၏ ပြုံးမျက်နှာများပေါ်ကို လင်းထိန်တောက်ပစေခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါတရုတ်သံလမ်းဆောက်လုပ်ရေးအုပ်စုမှ လက်ခံဆောက်လုပ်သော လှိုဏ်ဂူဖြတ်သန်းပြီးနောက် အယ်ဂျီနီးယားနိုင်ငံ မြို့တော်အာအယ်ဂျီအယ်နှင့် ဒုတိယမြို့တော် အောက်လန်အတွင်း၏ သံလမ်းနှစ်လိုင်းသည်ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယခုလက်ရှိသယ်ယူကုန်ပစ္စည်းများကို ကြီးမားစွာတိုးမြှင့်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်မြို့၏ခရီးသွားလာရေးအချိန်တစ်ဝက်ထိ လျော့နည်းစေမည်ဖြစ်သည်။ အရှေ့တောင်အာရှတောင်အာရှမှ အလယ်အာရှအထိ ဥရောပတိုက်အာဖရိကတိုက်မှ လက်တင်အမေရိက

အထိ သံလမ်းကားလမ်းတိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းလျှပ်စစ်မီးအားပေးဂိတ်တိုင်း... တရုတ်ဆောက်လုပ်ရေးသည် တရုတ်ထုတ်လုပ်ရေး၊ တရုတ်ရင်းနှီးရေးနှင့်တစ်လိုင်းတည်းဖြစ်လာပြီး နိုင်ငံတံခါးပြင်ပသို့ ပိုမိုများစွာထွက်လာခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး ပြည်သူ့အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၏ အကျိုးရလဒ်ကို သယ်ဆောင်ပေးသွားခဲ့သည်။ (၁၉)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာညီလာခံအစီရင်ခံစာတွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီသည် တရုတ်ပြည်သူများအတွက် သာယာမှုရှာဖွေပေးသောအစိုးရပါတီဖြစ်ကြောင်းတင်ပြခဲ့သည်။ လူသားတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ကြိုးပမ်းနေသော အစိုးရပါတီဖြစ်သည်။ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီသည် လူသားအတွက် ပိုမိုကြီးမား

သော ထောက်ပံ့မှုလုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်းကို မိမိ၏သမိုင်းပေးတာဝန်မစ်ရင်အဖြစ် အမြဲခံယူထားသည်။ မည်သို့သောရှုမြင်ချက်ရှိလျှင် မည်သို့ဝေးသောနေရာကို တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ မည်သို့ကြီးမားသော စိတ်ရှိလျှင်မည်သို့ကြီးမားသောကမ္ဘာကို ပါဝင်စေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ RIA Novosti မှသုံးသပ်ချက်တွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ (၁၉)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာညီလာခံသည် “ဂလိုဘယ်လ်”ဖြစ်သော အစည်းအဝေးကြီးဖြစ်ကြောင်းရေးသားထားသည်။ “အရင်ကအစည်းအဝေးဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့အနာဂတ်ကိုဆုံးဖြတ်တယ်ဆိုလျှင် အခုအကြိမ်အစည်းအဝေးဟာ ကမ္ဘာ့ရဲ့အနာဂတ်အတွက် အကျိုးဆောင်နိုင်တယ်။” ဆင်ယွာသတင်းဌာန



# တောင်အာရှနိုင်ငံအများမှပညာရှင်များသည် “ရပ်ဝန်းတစ်ခု၊ လမ်းကြောင်းတစ်ခု” က နယ်ပယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအတွက်အထောက်အကူပြုနိုင်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆ

ယခုရက်ပိုင်းခတ်တစ်ခုတူတူသို့လ် တရားဥပဒေဌာနမှ ဦးဆောင်ကျင်းပသော “တောင်အာရှ-တရုတ်ဒေသစီးပွားလူမှုတိုးတက်ရေးကိုတွန်းဆော်ရေး” ခေါင်းစဉ်ရှိသော နိုင်ငံတကာသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲကို နီပေါခေတ်တစ်ခုတွင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့်တောင်အာရှနိုင်ငံမှ ပညာရှင်အများပါဝင်တက်

ရောက်ကြပြီး “ရပ်ဝန်းတစ်ခု၊ လမ်းကြောင်းတစ်ခု” ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် တောင်အာရှ နယ်ပယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးစကားရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ “ရပ်ဝန်းတစ်ခု၊ လမ်းကြောင်းတစ်ခု”တွင် အခြေခံအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တွန်းတင်သည်သာမက လူသားကကြမ္မာ

တစ်ကိုယ်တည်းထုကို တည်ဆောက်ရန်အတွက်စိစဉ်ထားသော စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစီမံကိန်းများစွာကို လုပ်ဆောင်ထားကြောင်း ကြော်ငြာစာတွင် ဖော်ပြပါရှိခဲ့သည်။ တောင်အာရှနိုင်ငံအသီးသီးများအတွင်းသည် ပိုမိုပါဝင်သင့်ပြီးရင်းနှီးသော အပြန်အလှန်စကားပြောဆိုသည့်နည်းလမ်းဖြင့် အငြင်းပွားမှုများ

ကိုဖြေရှင်းပြီး နယ်ပယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိုတွန်းတင်မှုသာ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်စွာအချင်းချင်းချိတ်ဆက်ကာ အဖက်ဖက်ကိုအကျိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြထားပါရှိသည်။ ကြော်ငြာစာတွင် နိုင်ငံအသီးသီးမှပညာရှင်များကို အတူခံစားမည့်စင်မြင့်ကိုတည်ဆောက်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်

ရေးကို ခိုင်မာစွာလုပ်ဆောင်ကာ “ရပ်ဝန်းတစ်ခု၊ လမ်းကြောင်းတစ်ခု” ဆောက်လုပ်ရေးကို နိုင်ငံအသီးသီးမှပိုမိုနားလည်ရန်တွန်းဆော်ထားသည်။ (ဆင်ယွာသတင်းဌာန ကျိုးစိန်ဖင်)